
Podstanovalska razmerja
že dve leti na dnevnem redu

S sprejetjem odloka
v mestni skupščini
ne bodo hiteli

V ljubljanskih občinah so podstanoval-
ska razmerja dokaj pogost in številčen po-
jav, saj je po približnih ocenah v Ljubljani
kar 7000 dijakov ter 2000 družin, ki živijo
kot podstanovalci. Doslej je bilo to področje
povsem neurejeno, zato so glede na potrebe
in številne zahteve, predvsem Zveze sociali-
stične mladine vključili urejanje tega pod-
ročja v akcijski program za uresničevanje
satnoupravnih družbenoekonom^kih odnosov
na področju stanovanjskega gospodarstva v
Ljubljani. Od takrat pa do danes sta minili
že dve leti.

Prvi osnutek odloka o podstanovalskih
razmerjih so obravnavali na zborih mestne
skupščine že lansko jesen. Zaradi številnih
pripomb, ki so jih posredovali delegati iz
vseh ljubljanskih občin, je bil pripravljen
nov osnutek, ki je bil spet posredovan v vsa
delegatska strokovna okolja.

Novi osnutek odloka o podstanovanjskih
razmerjih določa, kdo lahko oddaja del sta-
novanja v podnajem, komu in na kakšen na-
čin, pa tudi kakšne pravice oziroma položaj
imata podstanovalec in najemodajalec.

Najemodajalec in podstanovalec morata
urediti medsebojne odnose s pismtno po-
godbo že pred vselitvijo podstanovalca, naj-
kasneie do vselitve le-tega pa mora naje-
modajalec posredovati po en izvod pogodbe
občinskemu upravnemu organu, hišnemu sve-
tu in stanodajalcu družbenega stanovanja.

Stanovanjski prostor, namenjen za pod-
najem, mora meriti vsaj 7 m2 na posamez-
nega stanovalca, brez prostorov, ki jih upo-
rablja v souporabi, za razliko od prvega
osnutka odloka, kjer je bilo zahtevanih
10 m2 stanovanjske površine. Sprememba je
nastala, ker bi bilo v tem primeru veliko
uporabnih prostorov neprimernih za odda-
janje.

Osnutek odloka vsebuje poleg teh še vrsto
drugih pomembnih členov. Razprava o no-
vem osnutku odloka v ustreznih telesih že
poteka, vendar se je pokazala potreba po
ponovni široki javni razpravi na to temo.
Upočasnitev sprejemanja odloka je med
drugimi zahtevala tudi mladina, saj mladi
še niso posredovali svojih predlogov in pri-
pomb. Čas za razpravo pred sprejemanjem
osnutka tega odloka tako kot prvič sovpada
s počitnicami srednješolske in študentske mla-
dine. Ker so bila podstanovalska razmerja v
republiški zakonodaji doslej zanemarjena, in
ker pripravljalci tega odloka nimajo možno-
sti upoštevati izkušenj drugih mest v zvezi
s tem problemgm, iz preprostega razloga,
ker ta problematika še ni nikjer urejena,
mestna skupščina ne bo hitola s sprejema-
njem tega odloka.
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